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Beste Louk, Ine, Maartje en Elke, verdere familieleden, 
Geachte Dames en Heren, 
 
Beste Louk, als nestor van de gemeenteraad is mij gevraagd vandaag iets tegen je te zeggen. 
Dat doe ik met des te meer genoegen omdat ik je in de afgelopen 15 jaar heb mogen leren 
kennen, eerst als lid van diverse raadscommissies en de laatste 12 jaar als raadslid en 
fractievoorzitter. 
 
Ik schat zo in dat je, wonend in Nuth, in al die jaren meer tijd hebt doorgebracht in onze 
gemeente en gemeenschap dan in je woonplaats en home, waarschijnlijk niet altijd ten 
pleziere van je echtgenote en kinderen. Maar de wijze waarop je dat in al die jaren hebt 
gedaan zou niet mogelijk zijn geweest zonder de steun van je thuisfront. Daar zijn wij Ine en 
je kinderen bijzonder dankbaar voor. 
 
Louk, ik las recent in het VNG magazine een artikel onder de kop “hoe je als 
gemeentesecretaris wél in het zadel blijft” met als ondertitel “gezag moet dag in, dag uit 
worden verdiend”. Het zal veel mensen hier aanwezig niet vreemd in de oren klinken als ik 
zeg dat je daar vrijwel elke dag in bent geslaagd.
Als algemeen directeur heb je leiding gegeven aan een organisatie die in jouw periode nogal 
wat veranderingen heeft doorgemaakt: een enorme omslag in denken en doen, in gedrag en 
handelen. En daar ben je samen met je directe medewerkers en teams voortreffelijk in 
geslaagd. 
 
In het verlengde daarvan heb je ook leiding gegeven aan het bureau burgerkracht: participatie, 
zelfsturing, buurtkracht, bewonersinitiatieven en draagvlak zijn hier de kernwoorden, die ook 
jou na aan het hart liggen. De kernoverleggen en initiatiefnemers op velerlei gebied zullen 
onderstrepen dat jij daar samen met de externe ondersteuner hard aan hebt getrokken en 
gestimuleerd hebt als wezenlijking van een vernieuwende verhouding tussen inwoners en 
overheid en versterking van de lokale democratie. 
 
Naast algemeen directeur ben je als gemeentesecretaris de directe ondersteuner van het 
dagelijks bestuur van onze gemeente. Je hebt in de loop van de tijd heel wat bestuurders zien 
komen en gaan. In de beleidsvoorbereiding en -uitvoering was je samen met die bestuurders 
niet alleen ondersteunend maar zorgde je vooral ook voor continuïteit. 
In belangrijke processen was je dé hulpmotor en promotor bij uitstek. Denk bijvoorbeeld aan 
de projecten en tot stand koming van de kademuren, bestendiger maken van vestingstad 
Valkenburg, de realisatie van de centrumplannen, Par’Course, parkeergarage; verder 
kunstpromotion (o.a. In het Kuurpark, het Openluchttheater en onze musea), maar ook waar 
het ging om toekomstvisie, toeristisch ontwikkelingen en samenwerking in de regio . 
Allemaal zaken van groot belang voor onze economie en zeker ook voor onze 
maatschappelijke en toeristische producten. 
De respectievelijke burgemeesters Constant Nuijtens, Martin Eurlings en Jan Schrijen zullen 
jouw inbreng in deze en beslist veel meer onderdelen van het gemeentelijk beleid 
onderstrepen en wij als raad doen dat hierbij ook van harte. 
Je was, ik moet eigenlijk zeggen je bent ook ambassadeur van Valkenburg aan de Geul: 
lokaal, regionaal, provinciaal en zelfs internationaal tot in China, door het leggen van 



contacten, aanhaken bij belangrijke netwerken, door je wijze van optreden en het met trots 
opkomen voor de belangen van onze gemeente. 
 
Louk, je bent aangetreden op een moment dat het dualisme zorgde voor een gewijzigde 
taakverdeling tussen college als uitvoerder en de raad als beleidsbepaler en kadersteller. Jouw 
belangrijkste taak naar het bestuur lag bij ondersteuning van het college, maar ik wil hier 
nadrukkelijk mijn waardering en die van de raad uitspreken over de wijze waarop je met 
kennis van zaken samen met de burgemeester presidium en fractievoorzitters adviseerde en 
ondersteunde, én beslist ook samen met de griffier voor bewaking van het politieke proces 
zorgde met respect voor de rolverdelingen daarin: je deed dit steeds  bescheiden maar tegelijk 
ook indringend en van waarde! 
 
Beste Louk, zonder je nu op deze allerheiligendag al zalig te gaan verklaren, wil ik je namens 
de raad wel uitdrukkelijk dank zeggen voor het vele wat ik hiervoor heb aangehaald. Je bent 
dan wel niet in Valkenburg geboren en getogen, maar wel met hart en ziel Valkenburger, 
daarbij perfect aansluitend bij de roots van Ine. 
Doe bis greutsj op Vallèkkebérrig, veer zint greutsj op diech! 
 
Wij zullen ook in de nabije toekomst nog graag gebruik maken van je expertise en adviezen. 
Het moge jou, Ine en iedereen die je lief is goed gaan in lengte van jaren. 
Ga vooral ook genieten! Genieten van je gezin en familie, genieten van je hobby als kok, van 
de Tibetaanse cultuur en muziek, van de kunstuitingen waarvoor je je ook in Valkenburg druk 
hebt gemaakt en genieten van wandelingen. Wat dat laatste betreft promootte je mede de 
uitverkiezing van Valkenburg Wandelstad. 
Tenslotte: Louk onze dank voor al je inzet voor onze Valkenburgse gemeenschap en onze 
prachtige gemeente. Waardering en dank ook voor de voortreffelijke samenwerking tussen 
jou en de voor de raad o zo belangrijke ondersteunende griffie. De effecten daarvan hebben 
zowel de griffiemedewerkenden als de raad als heel positief ervaren en wij zullen je opvolger 
op het hart drukken aan die aanpak een voorbeeld te nemen. 
 
Het college heeft jouw verdiensten gewaardeerd met de hoogste onderscheiding van 
bestuurlijke zijde: de Boucckh.
De gemeenteraad, eigenwijs als die is, heeft enkele jaren geleden een onderscheiding in het 
leven geroepen die tot vandaag nog slechts aan één gewaardeerde inwoner is toegekend. 
Ik mag hier namens de raad uitspreken dat het de gemeenteraad van Valkenburg aan de Geul 
heeft behaagd jou, Louk Bongarts, vanwege de vele verdiensten voor gemeente en 
gemeenschap te onderscheiden met de zilveren speld van de Boucckh, waarmee je je tot in 
lengte van dagen mag beschouwen als ‘unne egte Valllekèbérgse bok’! 
 

Namens de  gemeenteraad van Valkenburg aan de Geul, 
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